



Justin Ondo-Assoumou

- * **Founder & CEO/ PDG of JOAMA CONSULTING / ECCA-MB, Echanges Commerciaux Canada/Afrique**
- * **Auteur du livre: Le Fils Du Mvett (Bio, témoignages, Tsira Ndong N, Culture, prophéties, conseils, Canada,...)**



JOAMA= Justin Ondo Assoumou in Manitoba for Africa.

Justin Ondo-Assoumou, bilingual in French and English, of African origin and Canadian citizen, is:

- * The Founder, President and CEO of the consulting enterprise **Joama Consulting Inc.**, founded in November 2016, and his main activity specialized in economic and commercial development:

ECCA-MB, Canada / Africa Trade Mission from Manitoba.

These activities and services for entrepreneurs and investors from Manitoba / Canada, Africa and elsewhere are:

- * Economic Missions / Forums; * Transmission of projects / Connection; * Prospecting / support visits; * Consultation / Representation / Negotiation; * Training / Conferences;
- * Promotion / Advertising / visibility; * Platform of the ECCA-MB entrepreneur group, Canada / Africa.
- * Founder of several platforms on social media (LinkedIn, Twitter, Facebook and Instagram), a website <http://joamaconsulting.com/en/prospecting-tour-2017/> and a blog <http://joamaconsulting.com/blog/>.

University studies in IT Management and Accounting and more than 15 years of experience in Africa, he worked from 2014 to 2016 for several companies in Manitoba (Canadian experience): Payroll Analyst Bilingual, Cash Application Specialist and Accounting Clerk at: Loblaw Companies Limited, Canadian Linen and Uniform Services, Big Freight Systems and Manitoba Cooperative Honey Producers / Bee Maid. He has also been a volunteer since February 2014, to date, at the Canadian Museum for Human Rights located in Winnipeg, Manitoba, Canada.

Thanks to the support of the Government of Manitoba and the participation in various training sessions, he had set himself an ambitious goal of connecting governments, entrepreneurs, investors and economic operators to conquer new business opportunities between Manitoba, Canada, and Africa. His determination comes from the observation of the low presence of Canadian companies in Africa, while Canada deserves a better place in this continent where he already has Representatives in certain countries, via business partners.

Encouraged in 2017 by the CEO of CCAfrica following a meeting in Winnipeg with MTI, he organized two forums in Winnipeg, ECCA 2018 and 2019, with the support of WD (federal government), CDEM and World Trade Centre Winnipeg. Thanks to the modest financial participation of his small family who largely supports its functioning, he made several trips to Ottawa in 2017, 2018, 2019 and 2020 to present his long-term project to African diplomatic representations in Ottawa and to the Pan-Africa Branch, Global Affairs Canada. In 2013, 2016 and 2017, he received various appreciations: offices of the Manitoba Premiers, and the Minister of Growth, Business and Trade, via Manitoba Trade and Investment

Thanks to a business meeting organized in Winnipeg in 2018 by the World Trade Centre Winnipeg, it was spotted by the Honourable Mary Ng, Minister of Small Business and Export Promotion of the federal government of Canada, who invited him to the roundtable with Afro-Canadian entrepreneur leaders, in February 2019. Then in May 2019 he obtained the StartUp Canada Certificate: Canadian Export Challenge / 2019 Global Entrepreneur Accelerator, which was signed by: Global Affairs Canada, Trade Commissioner Service, Export Development Canada (EDC) and UPS; was followed by the support of the Minister for International Trade.

In February 2020, he was invited to take part in the economic mission to Africa organized by Minister Mary Ng, with the participation of the Minister of Foreign Affairs and particularly that of the Prime Minister of Canada. This was followed by the reception in Ottawa with the African elites; see the ECCA-MB 2018-2020 activities album: <http://joamaconsulting.com/wp-content/uploads/2020/03/Album-Rencontres-Joama-Consulting-ECCA-MB-2018-2020.pdf>



Justin Ondo-Assoumou

***Founder & CEO/ PDG of JOAMA CONSULTING / ECCA-MB, Echanges Commerciaux Canada/Afrique**

*** Auteur du livre: Le Fils Du Mvett (Bio, témoignages, Tsira Ndong N, Culture, prophéties, conseils, Canada,...)**



JOAMA= Justin Ondo Assoumou au Manitoba pour l'Afrique.

Justin Ondo-Assoumou, bilingue en Français et Anglais, d'origine Africaine et citoyen canadien, est :

* Le Fondateur et Président-directeur général de l'entreprise de consultation **Joama Consulting Inc.**, fondée en Novembre 2016, et de son activité principale spécialisée en développement économique et commercial :

ECCA-MB, Echanges Commerciaux Canada/Afrique depuis le Manitoba.

Ces activités et services en faveur des entrepreneurs et investisseurs du Manitoba/Canada, Afrique et ailleurs sont :

*Missions/Forums économiques ; *Transmission de projets/Mise en relation ; *Visites de prospection/accompagnement; *Consultation/Représentation/Négociation ; *Formations/Conférences ; *Promotion/Publicité/visibilité ; *Plateforme du groupe d'entrepreneurs ECCA-MB, Canada/Afrique.

* Fondateur de plusieurs plateformes sur réseaux sociaux (LinkedIn, Twitter, Facebook et Instagram), un site <http://joamaconsulting.com/visite-de-prospection-2017/> et un blog <http://joamaconsulting.com/blog/>.

Etudes universitaires en Gestion informatique et comptabilité et plus de 15 ans d'expérience en Afrique, il a travaillé de 2014 à 2016 dans plusieurs compagnies au Manitoba (expérience canadienne): Payroll Analyst Bilingual, Cash Application Specialist et Accounting Clerk à: Loblaw Companies Limited, Canadian Linen and Uniform Services, Big Freight Systems et Manitoba Cooperative Honey Producers/ Bee Maid. Il est aussi bénévole depuis Février 2014, jusqu'à ce jour, au Musée Canadien pour les Droits de la Personne sis à Winnipeg, Manitoba, Canada.

Grâce à l'appui du gouvernement du Manitoba et les participations aux diverses formations, il s'était donné un objectif ambitieux de mettre en relations les gouvernements, les entrepreneurs, les investisseurs et les opérateurs économiques à la conquête de nouvelles opportunités d'affaires entre le Manitoba, le Canada, et l'Afrique. Sa détermination vient du constat de la faible présence des compagnies canadiennes en Afrique, alors que le Canada mérite une meilleure place dans ce continent où il possède déjà des Représentants dans certains pays, via des partenaires Chefs d'entreprises.

Encouragé en 2017 par le PDG de CCAfrica à la suite d'une réunion à Winnipeg avec le MTI, il a organisé deux forums à Winnipeg, ECCA 2018 et 2019, avec l'appui DEO (gouvernement fédéral), du CDEM et du World Trade Centre Winnipeg. Grâce à la modeste participation financière de sa petite famille qui soutient en grande partie son fonctionnement, il a effectué plusieurs voyages à Ottawa en 2017, 2018, 2019 et 2020 pour présenter son projet à long terme aux représentations diplomatiques africaines à Ottawa et auprès de la direction générale Pan-Afrique, Affaires Mondiales Canada. En 2013, 2016 et 2017, il avait reçu diverses appréciations : cabinets des Premiers Ministres du Manitoba, et celui du Ministre de la Croissance, de l'Entreprise et du Commerce, via Manitoba Trade and Investment

Grâce à une rencontre d'affaires organisée à Winnipeg en 2018 par le World Trade Centre de Winnipeg, il a été repéré d'utilité par l'honorable Mary Ng, Ministre de la Petite Entreprise et de la Promotion des Exportations du gouvernement fédéral du Canada, laquelle l'avait invité à la table ronde avec les leaders entrepreneurs afro-canadiens, en Février 2019. Puis il a obtenu en Mai 2019 le Certificat de StartUp Canada : Canadian Export Challenge / 2019 Global Entrepreneur Accelerator, qui a été signé par: Affaires Mondiales Canada, Service des Délégués Commerciaux, Exportation et Développement Canada (EDC) et UPS ; s'était suivi l'appui du Ministre du Commerce International.

En Février 2020, il a été invité à prendre part à la mission économique en Afrique organisée par la Ministre Mary Ng, avec la participation du Ministre des Affaires Etrangères et particulièrement celle du Premier Ministre du Canada. S'en est suivi de la réception à Ottawa avec les élites africaines ; voir l'album des activités ECCA-MB 2018-2020: <http://joamaconsulting.com/wp-content/uploads/2020/03/Album-Rencontres-Joama-Consulting-ECCA-MB-2018-2020.pdf>